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Lekarstwo na stres

„Przyjd?cie do mnie wszyscy, którzy utrudzeni i obci??eni jeste?cie, a Ja was
pokrzepi?”. My?l?, ?e te s?owa Jezusa s? bardzo bliskie i pocieszaj?ce. S? bliskie ka?demu z
nas, bo wszyscy jeste?my w jaki? sposób utrudzeni i obci??eni. ?yjemy w ?wiecie, który stale
rodzi stres. Dwoje ma??onków opowiada: „Jeste?my zestresowani przez trudn? sytuacj?
ekonomiczn?. Ona sprawia, ?e w naszej rodzinie obydwoje jeste?my zmuszeni pracowa?
zawodowo. Wymagania w pracy, z kolei s? coraz wi?ksze, co sprawia, ?e wracamy do domu
zm?czeni i mamy coraz mniej si? i czasu dla dzieci i dla siebie nawzajem. To dodatkowo
utrudnia ?ycie rodziny”. Nieraz grozi utrata pracy, co tworzy sytuacj? dramatyczn? i zmusza do
szukania pracy za granic?, z jeszcze wi?kszym obci??eniem dla ?ycia rodzinnego. Czasem
jeste?my zestresowani z powodu trudnych relacji z naszymi bli?nimi, czy to z ma??onkiem, czy
rodze?stwem, koleg? w pracy, prze?o?onym, s?siadem. Innym razem trudno?ci znajdujemy w
nas samych. Zm?czenie, zniech?cenie, choroba. Stresuje nas równie? sytuacja
spo?eczno-polityczna to, ?e atakowane s? podstawowe warto?ci chrze?cija?skie naszej
cywilizacji, warto?ci ma??e?stwa, jako zwi?zku m??czyzny i kobiety, ?wi?to?? ?ycia ludzkiego
od pocz?cia do naturalnej ?mierci, to, ?e za kilka lat nie b?dzie pieni?dzy, aby wyp?aca?
emerytury, chocia? teraz jest nadzieja, ?e przez program 550 + sytuacja mo?e si? poprawi?, to,
?e pe?no jest afer korupcyjnych, które rzucaj? cie? nawet na elity wymiaru sprawiedliwo?ci.
Komu mo?na ufa?? Stresuje nas niepewno?? jutra. Kto z nas nie odnajduje si? w?ród tych
utrudzonych i obci??onych? A co mówi do nas Jezus?

„Przyjd?cie do mnie wszyscy, którzy utrudzeni i obci??eni jeste?cie, a Ja was pokrzepi?”. Jakie
to pocieszaj?ce! W jaki sposób Jezus nas pokrzepi? Czy odbierze nam to, co nas trudzi i
obci??a? Nie, Jezus obiecuje, ?e nas pokrzepi, je?li we?miemy na siebie Jego jarzmo, które
zamiast obci??a? wyzwala, zamiast uni?a? podnosi. Czym jest Jego jarzmo?

Tym jarzmem jest Jego styl ?ycia. To lekarstwo na stres… Je?li, bowiem staramy si? na?ladowa?
Jezusa i przyjmujemy nasze stresy, nasze cierpienia nie w duchu pretensji, gniewu, protestu i
agresji, lecz w sposób podobny do Jezusa, w duchu ?agodno?ci i pokory, wtedy w naszych
sercach nast?pi cudowna przemiana: cierpienie przemienia si? w mi?o??. Przemiana naszego
serca jest pocz?tkiem pokrzepienia obiecanego przez Jezusa. Je?li na?laduj?c Jezusa,
kierujemy si? mi?o?ci?, która rodzi si? w naszych sercach ku bli?nim, odnawiaj? si? relacje z
nimi, bo mi?o?? rodzi mi?o??. Wtedy mo?e nast?pi? pe?ne pokrzepienie, bo zmienia si?
atmosfera naszego ?rodowiska, to znaczy zaczyna zmienia? si? ?wiat wokó? nas. Ojciec ?wi?ty
Franciszek mówi, ?e jarzmo Jezusa jest prawem mi?o?ci, jest to przykazanie, które pozostawi?
swoim uczniom. Prawdziwym lekarstwem na rany ludzko?ci, te materialne jak g?ód i
niesprawiedliwo??, czy te psychologiczne lub moralne powodowane przez fa?szywy dobrobyt,
jest ?ycie w braterskiej mi?o?ci, która ma swoje ?ród?o w Bo?ej mi?o?ci.

Papie? opowiada? tak? anegdotk?: „W Kurii w Buenos Aires od trzydziestu lat pracuje skromny
cz?owiek, ojciec o?miorga dzieci. Raz go zapyta?em: „Dlaczego zawsze mówisz: Jezu!” „Kiedy
mówi? Jezu! – powiedzia? mi ten skromny cz?owiek- czuj? si? silny, czuj?, ?e jestem w stanie
pracowa?. Wiem, ?e On mi towarzyszy, ?e On si? mn? opiekuje”. Ten cz?owiek- zauwa?y?
Papie?- nie studiowa? teologii, posiada tylko ?ask? chrztu i si?? Ducha ?wi?tego. Jego
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?wiadectwo bardzo dobrze mi zrobi?o, bo przypomnia?o mi, ?e na tym ?wiecie, który proponuje
nam wielu zbawicieli, tylko imi? Jezusa nas zbawi”. Imi? Jezusa, pomog?o temu cz?owiekowi
znale?? pokrzepienie, bo przypomina?o mu, ?e warto ?y? w Jego stylu. Niech Maryja pomaga
nam ?y? tym, o co Jezus prosi w dzisiejszej Ewangelii: „Uczcie si? ode mnie, bo jestem
?agodny i pokorny sercem”

Módlmy si? tak? modlitw?:

“?wi?ta Maryjo matko Bo?a, zachowaj we mnie serce dziecka, czyste i prze?roczyste jak woda
?ródlana. Daj mi serce proste, które nie zamyka si? we w?asnych problemach i smutkach. Daj
mi serce wspania?omy?lne w podarowaniu si? i daj sk?onno?? do wspó?czucia. Daj mi serce
wierne i hojne, które nie zapomina ?adnego dobra, i nie zachowuje urazy z powodu
otrzymanego z?a. Ukszta?tuj we mnie serce ?agodne i pokorne, które kocha nie oczekuj?c, aby
by? kochane. Serce, które kocha i cieszy si?, kiedy mo?e ?y? w innych sercach, po?wi?caj?c si?
tak jak Twój Boski Syn. Daj mi serce wielkie i niepokonane, aby ?adna niewdzi?czno?? nie
mog?a go zamkn??, a ?adna oboj?tno?? zm?czy?. Daj mi serce zranione, ran? Bo?ej mi?o?ci,
ran?, która goi si? dopiero w Niebie. Amen”
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